

Bestyrelsesmøde Skole & Forældre København

Torsdag 28/6-2018

Janus, medstifter og formand for den nye lokalforening i Aarhus deltog som gæst indtil og med punkt 7.

1. Traktement og formalia

a. Valg af ordstyrer og processtyrer

Ordstyrer Kirsten, processtyrer Jens

b. Godkendelse af dagsorden samt referat fra mødet d. 15.05.18

Godkendt.

2. Optagelse af Noah i bestyrelsen som eksternt medlem (jf. vedtægternes § 7 litra d)

Anders stiller et forslag om at optage Noah i bestyrelsen som eksternt medlem. Det er der stor opbakning til. Noah modtager indstilling. Træder i kraft fra næste generalforsamling og to år frem. Forslaget er vedtaget.

3. Aktuel skolepolitik

a. Alternativets budgetnotat: Den store samtale om byens skole

(Se budgetnotat + bilag 1.)

KLF har modtaget samme oplæg fra Alternativet. De har svaret, at de vil se nærmere på det, men synes at tidsplanen er uhyrlig lang.

SoF Kbh. drøfter forslaget. Sebastian synes hverken vi skal støtte eller afvise. Jens: diskussionen er fin, men det er for smalt, hvis det kun er Alternativet. Dog bør SoF Kbh. støtte det, hvis de får forslaget igennem og laver en arbejdsgruppe. Kirsten: gode pejlemærker, men det er en opkvalificering af politikere mere end en opkvalificering af vores skoler. Hvis det ikke bare skal være en debat for debattens skyld, bør oplægget konkretiseres mere. Anders og Jens: fint at deltage på møder, mens de udvikler politikken, og give med- og modspil. Marianne: der er brug for at give Alternativet viden om udsatte skoler. Marianne vil gerne bruge tid på at dele denne viden med Alternativet.

Der er enighed om, at SoF Kbh. gerne vil bidrage med vidensinput/med- og modspil. Mette vil gerne være sparringspartner i forhold til denne dialog. Mette svarer Alternativet og tager den videre.

Janus: I Århus taler de meget med om, hvad de har tid til. De har 4-5 mærkesager og holder sig stringent til det – også i forhold til, hvad de går i dialog med politikerne om. Janus opfordrer til, at man fokuserer på enkelte mærkesager og kører fuldt på med dem.

4. Inklusions/chance-lighedskonference sammen med KLF

KLF og skoleforældre har talt om at arrangere en konference om inklusion/ chancelighed. KLF har nu skrevet med et forslag om at bruge vinklerne skole-hjemsamarbejdet og den digitale udvikling.

De opfordrer til at første planlægningsmøde ligger inden sommerferien (dvs. næste uge). Herefter kan der arbejdes videre med det post sommerferie. Konferencen har politikerne som den vigtigste målgruppe.

Forslagets drøftes. Kirsten: som udgangspunkt godt med opmærksomhed på dette, men hvad skal det føre med sig? Det bør bringes med ind i snakken, hvordan vi sikrer, at alle forældre kommer med. Jens synes ikke, vi udelukkende skal fokusere på den digitale kommunikation. Konferencen kunne også være et springbræt i forhold til at få påvirket politikere i relation til budgetforhandlingerne (bl.a. mht. midler til opsøgende skole-hjem-samarbejde).

Marianne nævner en kvinde, som har lavet phd-afhandling om det ekskluderende intranet, som mulig oplægsholder (Marianne finder info på personen).

Sebastian påpeger, at vi bør vælge et fokus, der er realistisk i forhold til tidsrammen.

Der er enighed om, at SoF Kbh. gerne vil gå ind i det. Kirsten og Jens går videre med det. Jens skriver til Inge.

5. Forældresamarbejde. 4-årsplan og udskolingsmidler

a. Nyt fra arbejdsgruppen

Opfølgning: arbejdsgruppen skal gerne have et møde med Jesper. Det skal i kalenderen, så snart en dato er fastsat (Malou).

Interessante punkter til dette møde: 1) Forældresamarbejde skal på som et pejlemærke. 2) Jespers holdning i forhold til midler til opsøgende forældrearbejde.

Jesper skal desuden skrive et "velkomstbrev" til de nyvalgte skolebestyrelsesmedlemmer (start august). SoF Kbh. skal lave noget input til det. Kirsten og Sebastian står for det.

Marianne: Brug Folkeskolen har en god skabelon til oplæg til de nye forældrevalgte bestyrelsesmedlemmer (Marianne sender dokument til Malou, som lægger det i dropbox i juni18-mappen under referater).

SoF Kbh. sender en anmodning om et møde med Jesper. Noah, Jens og Kirsten vil gerne deltage i mødet.

Kirsten sender en doodle ud til alle mht. dato.

Skolelederuddannelsen: Frederik har talt med Morten Kruse. Hvis SoF Kbh. kan komme ind i den følgegruppe, der bliver sat op, er det godt! Frederik kontakter Jeanne Jacobsen fra den Københavnske skolelederforening og lægger i første omgang op til et tættere samarbejde.

b. Erfaringsudveksling mellem skolebestyrelser

(Se udsendte oplæg fra Sebastian). Oplægget drøftes.

Jens havde et forslag til et møde/kursus...?

Marianne: der er en pointe i, at man sidder på tværs af skoler og hører omtalte oplæg.

(Kirsten: kan vi invitere områdelederne til Efterårskurset?)

Janus: Hvis forældrene taler med en fælles stemme, så kan vi komme rigtig langt. Det skal understreges i oplægget, *hvad* det er for et problem vi gerne vil løse og *hvorfor* vi vil det.

Kirsten: vi kunne også nævne kvalitets- og supportsamtalerne her. Et evt. møde/kursus bør tænkes ind i årshjulet, så vi ikke kommer til at konkurrere om de samme personer.

Jens: i det brev vi (Jesper) sender ud, skal det også indgå, hvad vi forventer af de nye skolebestyrelsesmedlemmer. *Netop* også at de går i dialog på tværs af skolerne. Områdecheferne skal facilitere en netværksdannelse. Det forventes, at en del af skolebestyrelsesarbejdet også er at være med i et netværk ml. skolebestyrelserne.

Marianne - fra erfaring med områdemøder: det er vigtigt at områdechefen har blik for, at de enkelte netværk bliver støttet, der hvor det giver mening.

Sebastian laver en opdateret version af oplægget med de drøftede input og sender det ud.

6. IT i undervisningen (udsat til augustmødet) og erstattet med:

6. Landsforeningens Udtale-politik

Drøftelse af hvad lokalforeninger kan udtale sig om.

Jens: Ifølge landsforeningens nylige mail må vi principielt kun udtale os om lokale forhold og skal forinden have drøftet det med landsforeningen. Det er imidlertid ikke holdbart i praksis. SoF Kbh. mener, at man fra landsforeningens side bør se lokalforeninger som en styrke snarere end et "problem".

Janus: i Århusafdelingen er de også interesserede i, at man i lokalforeningerne får friere tøjler i forhold til, hvad man må udtale sig om, udenom landsforeningen.

Frederik: lad os opbygge tillid ved at gå i dialog med landforeningen om eventuelle holdningsuenigheder.

Enighed om at SoF Kbh. og SoF Århus laver en fælles henvendelse til landsforeningen vedr. disse forhold.

Jens laver et oplæg og sender det til Janus.

7. Diskussion om næste formand og rollefordeling i bestyrelsen

SoF Kbh. drøftede de forskellige muligheder og udfordringer. Punktet genoptages på næste bestyrelsesmøde.

8. Godkendelse af regnskab (årsrapport)

Regnskabet blev godkendt.

9. Kurser

a. Evaluering af Forårskursus

Udsat til augustmødet.

b. Efterårskursus. Status

Programmet er så godt som klart. Oplægsholderne er på plads. Forvaltningen vil også gerne holde et oplæg fredag ligesom sidste år (Malou afventer mail fra Birgit Gamborg vedr. det nærmere indhold af oplægget). Kirsten foreslår, at vi indfører ”breaks” på efterårskurset, hvor vi bruger materialet fra *Move School*. Hvis vi skal have bestyrelsesmedlemmerne til at forstå, hvad bevægelse er, så giver det mening, at vi benytter det i praksis sammen med dem. (Kirsten har sent Move Schools materiale til Malou).

Der skal spottes for efterårskurset (info vedr. program, dato etc.) via samtlige af SoF Kbhs.

kommunikationsplatforme. Malou laver skriv på FB og hjemmeside (se endvidere punkt 11).

Den officielle kursusindbydelse, med tilmeldingsformular, sendes ud start/midt august efter de nye skolebestyrelsesmedlemmer er tiltrådt (Malou).

10. Eksterne og interne arbejdsgrupper o.l.

a. Nedsættelse af arbejdsgruppe til revision af SoF Kbhs vedtægter

Arbejdsgruppe: Noah, Anders og Jens.

b. Møde med Rasmus Edelberg (Landsforeningens næstformand) og Jesper Christensen. Hvem deltager fra SoF Kbhs.

Kirsten og Jens deltager. Jens sender en mail til Rasmus.

c. Nedsættelse af arbejdsgruppe vedr. fastholdelse på mellemtrinnet

Mette og Linda er i arbejdsgruppen. Mette tager kontakt til Linda ang. de videre tiltag.

11. Blad, nyhedsbrev, hjemmeside

Blad: Udkommer start august, når de nye skolebestyrelsesmedlemmer er tiltrådt.

Jens skriver en velkomst til de nye medlemmer.

Frederik skriver om Aula (Malou har sendt Mathildes artikel om Aula til Frederik).

Nils-Henrik skriver om efterårskurset.

Malou er i gang med interviewet med Jesper Christensen og skriver ”notits” om sig selv.

Nyhedsbrev juli:

Jens skriver tak for året der gik-/god sommer.

Jens videresender mails og info vedr. røgfri skoletid til Malou, så hun kan tilføje det til nyhedsbrevet.

Malou skriver om efterårskurset.

Mette foreslår, at der laves en påmindelse i nyhedsbrevet om, at sekretærene på de enkelte skoler skal huske at opdatere lister over skolebestyrelsesmedlemmer.

Nyhedsbrev august:

Noah skriver velkomstbrev til de nye skolebestyrelsesmedlemmer.

Hjemmeside:

Punktet genoptages på næste møde.

Malou er i kontakt med landsforeningen ang. hjælp til forbedring af strukturen på hjemmesiden, samt en evt. pris på dette.

Malou laver et oplæg til en ”kommunikationsstrategi” for Facebook og hjemmeside i sommerferien (fremlægges på augustmødet).

12. Faste punkter:

a. Læsning af dagsorden og referater fra BUU-møderne indtil næste møde

Der er vedtaget et forslag om, at forvaltningen skal komme med et forslag til en strategi for en bedre (tvungen) fordeling af tosprogede imellem de enkelte skoler.

Noah læser dagsorden og referater fra BUU-møderne til næste gang.

b. Siden sidst og meddelelser

i. FU

ii. Områderne

iii. Nyt fra Landsforeningen

c. Opfølgning på opgaveliste (se altid seneste udgave i Dropbox)

Malou opdaterer opgavelisten, og bestyrelsen holder sig løbende ajour.

13. Eventuelt og punkter til næste møde mandag d. 20.08.18

Punkter til næste møde:

- Formandsdiskussion
- Evaluering af forårskursus
- Se på vedtægter i september
- Facebook og hjemmeside (kommunikationsstrategi)